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PROVINCIAL STATUTES
0 F

LOWERCANADA,
ENACTED BY THE KING's MOST EXCELLENT MAJESTY, BY AND WITH THE ADVICE

AND CONSENT OF THE LEGISLATIVE COUNCIL AND ASSEMBLY OF TH

SAID PROVINCE, CONSTITUTED AND ASSEMBLED BY VIRTUE OF

AND UNDER THE AUTHORITY OF AN ACT OF THE PARLIAMENT

OF GREAT BRITAIN PASSED IN THE THIRTY-FIRST YEAR

0F THE REIGN OF OUR SOVEREIGN LORD GEORGE

THE THIRD, BY THE GRACE OF GOD, OF THE

UNITED

AND

KINGDOM OF GREAT. BRITAIN

IRELAND, KING DEFENDER

OF THE FAITH.

VOLUME THE FIFTH.

QUEBEC:

PRINTED UNDER THE AUTHORITY AND BY COMMAND oF HiS EXCELLENCY THE GOVERNOR IN

CHIEF ; AS THE.ACT OË THE PROVINCIAL PARLIAMENT DIRECTS.

BY P. E. DESBARATS,

LAW.PRINTER TO THE KING'S MOST EXCELLENT MAJESTY.

Anno Domini, MD.CC.C.IX.
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STATUTS PROVINCI AUX
DU

B A S-C A N A D A
STATUES PAR LA TRES EXCELLENTE MAJESTE DU ROI, PAR F VDE L'AVIS ET CON-

SENTEMENT DU CONSEIL LEGISLATIF ET ASSEMBLEE DE LA DITE PROVIN

CE, CONSTITUES ET ASSEMBLES EN VERTU ET SOUS L'AUTORITE
D'UN ACTE DU PARLEMENT DE LA GRANDE BRETAGNE PASSE

DANS LA TRENTE-ETUNIEME ANNEE DU REGNE DE NOTRE
SOUVERAIN SEIGNEUR GEORGE TROIS, PAR LA QRACE

DE DIEU, ROI DU ROYAUME UNI DE LA GRANDE

BRETAGNE ET DIRLANDE DE.

FENSEUR DE LA FOI.

CINQUIEME VOLUME.

QU EB EC:

IMPRIME' SOUS L 'AUTORITE' DU GOUVERNEMENT ET PAR ORDRE DE SON EXCELLENCE LE GoUVER.NEUR EN CHEF, CONFORMEMENT A L'ACTE DU PARLEMENT P v-NcIAL

PAR P. E. DESBARATS,

IMPRIMEUR DES LoiX DE LA TRES EXCELLENTE MAJESTE' DU Roi.

Anno Domnir, MD.CCC.IX.
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PROVINCIAL STATU'TES

0 F

LO WER-CANADA
Anno Regni GEORGII TERTIL

DEI GRATIA, BRITANNIARUM REGIS,

Quadragesimo Nono:

HIS EXCE-.LLENCY

:IR JAMES HENRY CRAIG, K. B,

GOVERNOR IN CRIE R

Being the FIRST Session of the

FIFTH Provincial Parliament of LOWER.CANADA.





L E S

ST ATUTS PRO;VINCI UX

D U

B A S'- CA N A .D A.

Anno Regni GEORGIL TERTII.

DEI GRArIA, BRITANIARUM REGIS,

Q uadragesimo Nono.

SON EXCELLENCE

SIR JAMES HENRY CRAIG, C. B.

GOUJERNEUR EN CHEF.

Etant la PREMIERE SESSION du:

'INQUIEME Parlement Provincial du BAS-CANAD.
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T Il E

PROVINCIA L STA TUTES:

' 0 F

LOWE R-C A N

Anno Regni GEORGII III. Quadragesimo Nono.

HIS EXCELL.LEN CY

SIR JAMES HENRY CRAIG, K, B

GOVERNOR IN CHIEF.

T the Provincial Parliament, begun and holden at Quebec, the Tenth day ofSApril, Anzno Domini, one thoufand-eight hundred aând nine,- in the forty..
" ninth year of the Reign of our Sovereign Lord GEORGE the Third, by the-

Grace of GOD, of the United Kingdom of Great Britain and Ireland, KING.
" Defender of the Faith."

Being the FirftSeffilon-of the. Fifth Provincial Parliament of Lower-Canada:.

C A P.. l

AN ACT further to continue, for a limited time, an Aai paffed in the
forty third year of His Majeay's Reign, intituled, ' An A4é for the
• better krefervation of His Majellf'i Government as by Law happily
6 eflab4fhed in this Province."

(15 th May, 1809,)

Pramble.. HEREAS an Aa was paffed by the Legiflature of this Province in the forty
third year of His Majefly's Reign, inticuled, " An A4 lfor the better prefer.

vation.

A DA.
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L E S

S T A T.U T S P R O VIN CI A U X

D U

B A S-C A N-A D A.

Anno Regni GEORGII III Quadragesimo nono.

SON EX CELLENCE

SIR JAMES HENRY CRAIG, C. B.

GOÚV£RNEUR EN CHEF.

"Au Parlement Provincial, commencé et tenu à Québec le dixième Avril, Annb
- Domini, Mil huit cent neuf, dans la Quarante neuvieme Année du Règne de

' Notre. Souverain Seigneùr GEORGE Trois, par la Grace de Dieu, ROI du
" Royaume Uni. de la Grande Bretagne et' d'Irlande, Dëfenfeur de la Foi."

P" Dans la première- Seffion du. Cinquième Parlemient Provincial du Bas.Canada."

C A P. I.

ACTn qui continue encore, pour n terns lirnité, un Aàe pafé dans laquarante-troifiènme A.riée du Règne de Sa Majefié, intitulé, "AZe pour
la meilleure préservation du Couvernement de s'a Majeßld, tel qu'il eßf

" heureusement établi jar la Loi en cette. Province."

* (15'tne.. Ma'i, 8.

U: qu'un AQe a été þaffê pàr la Légifltufê deet:e P o nce dins la quatànte-,
trifièrne Année dû Règne de.Sa Majefté, intîiulé, Afe pour la- eilleur-e pré..

Ba " fervaion
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Aa 3. Gen. M.
cap. 1. contiued.

C. 1.-2. Anno-Quadragefimo Nono Georgii III. A. D. 18o9
1 vation of His Maje/?y's covernmnent as by Law happily efiablied in this Province,''

which AC will expire at the end of the prefent Seffion of this Provincial Parlia..
ment ; and wvhereas it is expedicnt and neceffiry that the faid Aà fhould be furt-her
continued : Be it therefore enaéled by the King's moif Excellent Majefly, by and-
with the advice and confent of the Legiflative Council -and Affémbly of the Pro-
vince of Lower Canada, conftituted aiid affenbled by »virtue of and under the au-
thority of an A& paffed~in the Parliament of Great Britain, intituled, " An A&.
" to repeal certain parts'of an AR palfed in the fourteenth year of Ris Majefly's

Reign, intituled, " An Ad for making more effelnal provJionfor the Governmènt
9 ofthe Province of Quebec, in North America," and to make further provifion'for
4 the Government of the fa;id Province;" and it is here'by enaaed by the authority
of the famne, that the faid.Aâ intituled, " An Ad /or the better prefervation of lis

"Majefy's Government as by Lazsehappily eßabli/1ed in this Province," and. al. mat.
ters adid thingi therein contained, fhall continue to be in force until the' firft day
of January, One Thoufand Eight Hundred and Ten, and from thence to the end
of the then next Seflion of the. Provincial Parliament and no longer..

CA P. I.

AN ACT further to Continue the Aàs therein mentioned for making a.
ternporary provifion for the Regulation of Trade between this Province
and the United.States of America, by land or inland. navigation.

[r5 th. Mai, 1809.]

m" HERE-AS an Aél was paffed ir-the thirty fixthyear of.His Majefty's.Reign.V ntituled, " An- Ai for mnaking a tenporary provion for the Regulation of
c Trade betwecn this Province and the United States of America, by land or by inlaid

navigation,'' which A.ét.w.as continued and: amended by another Aa paffed. in
the forty eighth year of His Majelly's Reign, intituled, •' An Ad to continue or a
" lzmited time an AU pajed in the thirtyfixth year of Ris Majefy's Reign, intituled,
" An Aijor making a temporary provjion jàr the. 'Regulation of Trade between this
" Province and the United States of Anerica, by lantd or inland navigation." And
XVhereas It is expedient further to continue the faid two Aas: Be -it thereforeena6ed by. the King's Moft Excellent:Majèy by and with eadvice and corfeàn
of the Legifl'ative Co.uncil rld.Affemb'ly of the Piovince of Lower Canada, con,
ftitu-ted and afiembled by' virtue of and under the authorit' of an Af- paffed in the.
Parliament of Great Britaii, iritituled, "* Ar A to raepalctain parts of an A&. paffed in the"fourreenth year of His Majety.'s Reign, intituled, " An Aa forSmaking more'eje&ual provi/ionfor the Government of the Prov nce.o/ Quebec, in

A 3,Cê 1 " North America," and to make further provifion for the Governmen ot the laidcâp. and-à1Ço
A& 48Gcn. Il. Province;" And.it is hereby. ena&ed tby he aithority.of;the .:ane; that the faidcap.A coinud ntituled, An A 0Y lor, making a -ternporary provifn for. the Regulation tof

Trade
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fervation du Gouvefnement de Sa Majeé, tel' qu'il efiheureufemen. établi par la Loi

" en cette Province,",lequel A e expirera à la fin de la. prêfente Seffion de ce' Par.
lèment Provincial ";,E vu qu'il eft expédient,et: né,ceffaire que le dit A&e fÈit encorecontinué: Qu'il foit donc latué par 'la très Excellente Majeé.du Roi, par et de
l'avis et confentement du 'Con feil Légiflatif.-et de l'A'ffemblée de la Province, du Bas.
Canada, conflitués 'et affemblés..en verta 'et fous' l'autorité d'un. Aae 'paflé dans le
Parlement de la Grande Bretagne, intitulé, "A e 'qui rappelle".certaines parties
" d'un A&e pafTé dans la.quatorzi.ème année du Règne de Sa. Maijeaé, inituléC Adie qui pourvoil' lus' efcaement pour le Gouvernement de la Province de Québec
". dans l'Amérique Septentrionale ;" Et qui -pourvoit plus amplement pour le Gou." vernement de la dite Province;" Et. il. eft par le préfent fiatué parla même auto..rité, que le dit Aae intitulé, ." Atlepour la meilleure préfervÏtion dit Gouvernement deSa Majelé,. tel qu'il efß heureufement établi, par la Loi, en cette: Province" et tou.tes Matières et Chofes y. contenues,' continue;ont d'être en fbrce jufqu'au premier
jour.de Janvier-Mil huit cent dix', et delà jufqu'à la fin de la'Seflion alors prochai.
ne-du Parlement Provilicial, et pas plus longtems.

CAP. . 1" I.

ACTE~ qui continue encore les Aesy mentionnés faifant« une provifion-
temporaire, 'pour le règlement du Commerce entre cette Province et les
Etats Unis del'Amérique, par terre ou par la navigation intérieure.

(5me. Mai,.i8og.)

A TTENDU qu'un A&e a été paffe dans l'a trente Gfxième- Année. du Règnede Sa Majeflé, intitulé, 1< Acte qui/ait une prôvision temporaire pou;r, le rè
glement du Commerce entre. cette, Province et . les Etais Unis de l'Améiique,

' par terre ou par la naàigation iniérieure,'' lequel ACe a été' continué et amen
dé par un autre A1ë paffé dans la quarante-huitième Année du Règne de Sa'Majefié, intitulé, "A&e qui'coritinue, pour. un tems limite, un Aae paffé'dans
" la trente-fixième Année du Règne de Sa Majeffé, intitulé,. "A.Ee qui fait'une

prôvifion temporaire pour le règlement du Commerce entre cette. Province.
" et les- Etats-Unis de l'Amérique, par terre ou par la navigation intérieure.''
Et vu qu'il efi expédient de continuer encore lesdits deux Ades: Qu'il foit donc
fiatué par la très Excellente Majeftlé du Roi,, par -et de l'avis et codfentement du
Confeil £Légîlatif et de l'Affemblée de laProvirice 'du Bas-Canada, coriflitués et.
aflfmblés en vertu et fous-l'autorité d'un Aae du Pailient de la Grande' Breta
gne, intitulé, "Ae qui rappelle certaines parties d'uù Aae.paffé dans*la quator.

zième Année du. Règne de Sa. Maje fié, intitulé, " Ate qui pourvoit plus ejca.
cernent pour le Gou-ôerniqm'ent de la Province de Québec, dans l'Amérique Septen.
triona-le Et qui -pourvoi plus' amnplemenit pour le'Gouvenement de là dite Province"'
Et il eftpar le préfet ftanê par la mrrême autorité, que le dit a&e, intitulé, di"Adqui fait une provion temporaire pur lc règlement..du' C'onrnerce entre cette Province.et

les'

PrEambule.b

Continuation de&
-Aale de la 36e,
de Geor . "'

Ge.t de la 48 q1e.Gea11I. ap. a4.-

Continuation de
l'Aae de la 43c,
de Geo. 111 c. h
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" Trade between this Provice and the United States of America, by lad or 'y inland
" navitgation,"- And alfo, the faid Aft intituled, " An Ad to continuefor a limited
"tlime, an Ad paJed in he ihirtyfix th-year of His Majeßty's Éeigiz, intituled, A

A9 for m king a-ezPorary provýfion for the Regulation oj Trade between this Pro-.
* vince and the Un.ited States of America by land or inland navigation," and ail
matters and things in the faid A&s contairted, fhall continue and be in force until

- the firif day of January One Thoufand Eight Hundred and Ten, and from'thence
to the end of the tien next Sefdion of the Provincial Parliament anl no longer.

This A& may II. And be it further enaaed by the authority aforefaid, that this A& may be
duedre.u altcred, amended or repealed by any A& or Aas to be iade in this prefent Sef.

lion of the Legif. fion -of the Legiflature.
lature.

C A P. III.

AN ACT to correa an accidental Error in the Aa therein rnentioned for
the relief of'Infane Perfons and others.

(15th May, 180 9 .)
Preamble. HEREAS an A& was paffed in the forty eighth year of His Majefty's Reign,

Claure in a 48 W intituled, " An A&for applying a certain fum therein mentioned ýto make good
Geo. Il. cCp a. like fm Jied and advanced in purfzance of an Addrefs of the Houfe of A/embly,accited in part. C-and for the relief oJ Infine perfons and for the fupport of Foundlings,"' wherein a.

mong other things, it was enaated, That from and after the firft day of April
i next, (thereby meaning and intending the firft day of April, one thoufand eight
c hundred and eight,) it lhould.be lawful to and for the. Governor, Lieutenant
c Governor or Per(on adminiftering the Government ùf this Province for the time
t being, out of any unappropriated imonies in the hands, or which may. come into
C the hands of the Receiver General of this Province, arifing under ail-, or any0& of the Afs of the Provincial Parliament, to apply and appropriate a:'furn not

exceeding twelve hundred Pounds per annum, toWards the relief and dipport of
" fuch uinfortunate perfons as rnay, fromn derangement of intellea, be incapab'e

of earning their fuflenance and towards the maiñtenance of"fuch new boin. infants
" as may be inhumanly expofed or deferted and requie proteaion, as alfo towards

t he relief of fick and infirm perfons, and towards the aid and' fupport of fuch
c religious Communities as reccive and adminiier relief to peffons of the abo'è
4 defcriptioris." And whereas the above in part recited A& did not receive the
Royal Affent until-the fourteenth day of April one thoufand. eight hundred and
ciglit, whereby in its literal confiruajion, it could only take effea on Ïhe firft day
of April one thoufand eight hundred and nine, thereby leaving. the unfortunate
objeas for whofe relief it W'as defigned a whole year, without any provifion, contra-

ry
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l. les Etais Unis- de -l'Amérique- Pr terre ou par la navigation intérieure; et aùffi le

dit Aie, intitulé, •, .Ae . qui continue. pour'un' ems-limité, un A&e paJJ dans la4- trente fixième 'Anne du' Règne de Sa Majejé,"' intitulé Aée. qui fait une provi..
fion tempor:aire pour le règlement diu Commerce entre celle Province et -les Eais

" Unis de l' Amérique, par terre- ou-par la navigation intérieure ; " et toutes matieres
et chofes v corenues, rontinueront et feront en force jufqu'au premier jour de
J.anvier Mil huit cent dix, et deià-jufqu'à la fin de la Seffion alors prochaine du
Parl ment Provincial, et pas. plùs'.long tems.

IL Et qu'il foit de plus flatué par I'àutorité fuf-dite, que cet Ae pourra être al.téré, amendé on rappellé-par tout autre Acle oa Ades qui feront paffés dans cette.
préfente Sefßion de la Légiffture.

C A P. I L

ACTE pour corriger une erreur accidentelle dans 'Aae y mentionné
pour le foulagement des perfonnes dérangées.dans leur efprit, ét autres.

(i5.me. Mai, 1809.)

A TTENDU qu'un Ae paffé dIns la quarante-huitiéme Année du Règne deSa Majtaé intitulé, " Aae pour faire l'application. d'une certaine fomme ym inentionnée a remzbourfer Pareille fomne accordée et .avancée ein. conjormité d'une A.
dre/Jè dé la. Chambre d-Ajfmbléejoùr le foulagement des perfonnes déranges' dansSleur efprit, et lefoutien des enfans abandonnés" par lequel entre autres ch6fesil étoit iatué que, depuis et après le-premier jour d'Avril prochain (par là eiten-dant et.compresiant le premier jour d'Aviil Mil huit cent huit) il feroit et pourroitêtre loifible a Gouverneur,. Lieutenant-Gouverneur ou à là Perfonne ayant l'admini.ftration du Gouvernenent de cette Province pour le tetns d'alôrs, d'appliquer et einployer fur les argents non appropr;iés qui font aauellemerit ou pourront venir entreles mains duReceveur Général de cette: Province, provenant de tous ou de quel.

qu 'un des Aaes du Parlement Prov.icial, une fomme. n'excédant point dôizecent Livres par Année pour le foulagemen.t- et le .foutien de ces perfônnes in.fortunées qui, par un dérangement d'efprit, font incapables de pourvoira leur' fubfiftance, et pour ie foutien de ces enfants nouveaux. nes quipeuvent être inhumainement expofés ou abandonnés, et. qui requierent proyteaionainfi que pour le foulagement des perfonnes malades et infi'mes, et pour l'aide etfupport de ces Communaàtés. Religieufes qui reçoivent les perfonnes des defcripti.ous ci-deffus.;. Et vu que lAéte:ci-deffus nentionné en partie.n'a reçu-.la Sanon
Royale que le quatorzièm< jour 4i'Avril Mil: hait cent huit, etj.que par là, en leprenant a la Lettre,. il n'auroit pu avoir d'effet qu'au premier jour d'Avril Milhuit cent neuf,. laiffant -par ce moyen les Objets infortunés pour. le foulagementdequels il etoit deftin'é,pune Année entière fans aucune provifion, contre.irien.tion de la Légiflat'ureo Et vu cu'il a plu àSr. Excellencee le Gouverneur en.

Chef.

Cet Aae pourra
étr. aitérêctieiantla préfente SdfIrun
de la LégifiaLurce

Fréambule. -

citation. d'une

partie de la fecon.de L claufe de l'a&le
de la 48:. Geoâ
11Ila cap. -ai

i5
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ry to the intention of the Legiflature. And whereas His Excellency theGovernor
in Chief, to remedy this accidental error in the faid AA, hath been pleaféd tô di-'
re& the money to be advanced and applied agreeable to the obvious intention of
the Legiflature ; and it is .neceffary and juft that the money fo advariced and ápplied
fhould be made good, fo that the amount rnay be charged as.if.the faid accidental
error had not occurred: Be it therefore enaaed by the King's MoE Excellent Ma.
jefly, by and with the advice and confent of the Legiflative Counciland Affembly
of the Province of Lower Canada. confituted and.affembied by virtue of and under
the authority of an Aélof the Parliarnent of Great Britain, intituled, ' An A&
C to repeal certain parts of an Aa paffed in the fourteenth year of His Majefty's

£naoc granted t " Reign, intitued, il An Afor making more effe&iual Proviion for the Govern-
like2 fim gdn the ment of hie Province of Quebec, in North A»zerica," and to make further provifion
cecd by tb2C Go. " for the government of the fiid Province ;" and it is hereby ena&ed by the au-vernor thority of the fame, that out of any unappropriated monies in the hands of the

Receiver General of this Province, arifing under all or any of the A&s of the Pro.
v incial Parliament, there Ihall be iffued and applied a fum, not exceeding twelve
hun2drcd Pounds, current money of this Province, to make good the fum or fums
which may have been iffued and applied as aforefaid, towards the relief and fup-
port of fuch unfortuiate perfons, as may, from derangeneft of intellea, have been
incapable of earning their fuaenance, or towards the maintenance of fuch new born

,ir fants as may have been inhumanly expofed or deferted and required proteaion,
or towards the relief of fick or infirm perfons., or towards the aid and fupport of
fuch Religious Comimunities as may have' received'and adminiRered* relief to per.;
fons of the above defcriptions, between . the fir day of April onethoufand eight
lhundred and eight, and the firft day of April one thoufand eight hundred and
nine, -inclufive.

The moiey to be Il. And be it further enAaed by the authority aforefaid, that the due applicai
E°a ioIeifyo tion of the fum or fums of money iffued, as aforefaid, Ïfhall be accounted for to

His Majefly, His Heirs and Succeffors, through the Lords. 'Commiflioners of 1-lis
Majefty's Treafury for the time being, in fuch manner and forn as His Majefty.
lis.Heirs or Succeffo.s fhall be pleafed to dire.E.

CA P. IV.

An Act further to continue the Aas therein mentioned, refpe&ing Aliens
and certain Subjeas of lis Majefy who have refided in France, coming
into this Province or refiding therein.

(1 5 th May, .i809.)

Preamble. W HEREAS an A& was paffed in the forty third yèar of His Maje fy's eign,
VV intiuled, <. An Actifor eßabl/hing reguations refpecting Aliens and certain

Subjects
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Chef pour remédier à cette erreur accidentelle dans le dit Aae de taire avancer et
appliquer l'argent, fuivant: l'intention évidente de la 'Légiflature etqu'il en nécef'-
faireet. jufte de faire bon de l'argent ainfi avancé ét appliqué, afin que le montant
puiffe, ètre þorté comme si l'erreur accidentelle:ne..fu.t pas arrivée : Qu'il foit -donc
fatué par.la.très Excellènte Majefté du Roi, par et de .Vavis. et confentement du
Confeil Légiflatif et de l'Affemblée :dé la Province du Bas- Cnada, conftittés et
affemblés en .vertu et fons l'autorité d'un. AEte du Parlement de li Grande Breta-
gne, intitulé, " Aae qui rappelle certaines parties d'un A&e paffé dans la qua.

torzième Année du Règne'de Sa Majeft.é, intitulé, " ARlequi pourvoit plus efi-
cacement pour le Gouvernemient de la Province de Québec dans l'Amérique Septen.

* trionale, et qui pourvoit plus amplenent pour/le Gouvernement de la dite Province;.
Et il cft par le préfent flatué par la même autorité, que fur les argents.non appro- (,moo accordé&
priés. entre -les mains du Receveur Général de cette Province, p;rovenant de to pour rebourfer

pareille forme a.ou de quelqu'un des A&es du Parlement Provincial, il fra accrdé et. appliqu vné er
une fomme n'excédant point douzé cents Livres, argent. courant de cette Province,
pour rcmbouffer la fomme ou- les fominmes qui pourront avoir été accordées et appli.
quées comme fus-dit, pour le foulagement et le foutien de ces perfonnes infortunées
qui, par un.dérangement d'efprit, ont été irrcapables de pourvoir à leur subfiftance, et
pour le foutien de Ces enfants nouveaux nés qui peuvent avoir été inhumainement
expolés ou abandonnés, et-qui requilérent protedion, ou pour le' foulagement des
.perfonnes malades let infirms, ou pour l'aide et le fupport de ces Communautés
Religieufes. qui reçoivent et fecourent les perfonnes des defcriptions ci-déffus, de.
puis le premier jour d'Avril Mil huit cént huit, et le premier jour d'Avril Mil-huit
cent neuf.

Il. Et qu'il foit de plus fiatué par l'autorité fus-dite, qu'il fera terni comnpt e Il fera rendu

de lapuereille dome Ja..

de la due application de la fomme ou des fomnmes d'argent deLourfées comme fus. cmpe de ca.

dit, à Sa Majefté, fes.:Héri.tiers et fucceffeiurs par la voie des Lords Commiffaires
du Tréfor de Sa Majeflé, pour le terms d'àlors, en telles manière et forme qu'ilplaira à Sa Majeflé, fes Héritiers ou Succeffeurs de l'ordonner.

C A P. IV.

ACTY qui continue encore les Aes y mentionnés concernant les E-
trangers et certains fujets de Sa Majeflé, qui, ayant .éfidé en France,
viennent dans cette Provice, ou y refident."

5rnme. Mai, 1809,)

TTENDU' qu'un aEte a été paffé danslla quarante-.troifième année du règne
· de -Sa Majefté intitutlé, " AtIè qui établit des règemens concernant les Etran.

'c g'-gers

Prlambai.,
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C. 4-5. Anno Quadragesimo Nono Georgii III. A.D O

" reJdnrtherisand at her Act was paffed in the fithereforeend,- by A ighth year of HiEe Mtanevic an otnty of ithle, L4i« av Cinn A or a limite d timeand amndan Act paea in lie fnr/yitird yariof His Manttly's Reign, iniuled, 'An AcfOr ofl regaA pedo2zs rftecig Alien and certain Subjeces fis M w/ave A o makzi #- in mrance co uaing ino is Province, or. re sidiog therPei," wnt tuAcs Tvil bo N pire at the end of mhe preretStfion o n lle Procincial Pafliomrent. And WhIere s it is neceffary. and ezcpfdient that ulle- laid A&s be further conti'nuted:B3e it thercfbre enaéti*d by tlii Kitig' of Ecletrael b and wht' he àd"VCa1tid, C .)'rf2tof the Legiflative Courici 'l and Affernbly of th- Province of Loerth aida iconitutued ani afembed by virtue of and undèr the authoei fof an Aipaff-:d in ilý: Paliarent o Great Britain, initled, l An A to repel certain"6 paits of an At5à pafi«ed in Ille fourteeith year of His Majefty's Rein i' iuleddiAn Aéi for miakizg( More c1qè*ceua1 provijion for the Governrnent 0/ thée Province.- ofdéQu.ebcc, in NLJrth Amez-ica,"y and to m'ake furihier provifion for th'e governrnént*of1 Ille laid Provirlc'.," and it is licreby ena&ked by the authority of the-firne, thatthe fai1j A&I i.ntrlcd, dé Ai Act for eabli/hiing Regulat " ons refpeeting Aliens and" certain Subjccts of His Majeß/y w/ho have. resided in France cominzg t/o tis PronVince or residing tiere;n," rand alfo the faid A&, intituled, " An Act fitýther. lacontine/or a /imited time and amend ai Act pa/Jd in ateIorty ird year oJ eisdi mai.e/ly's kcl»gn,. intilulcd, Il Anz Act forl cJiab1i/h2«ng Regptations reJpecti-ng A lien'sIl alid cerlain Sub(-,jects of I-lis Majýfiy w/to have resiaed in Franrce coming znto thtis" Province or re.sidig thierein," and ail matters and things in the- faid Ads containedÏhail continue and be in force nntil the firit day of January, One Thoufand Eightiinidred arl.> Ten, and from nhence to the end of the then next Sellioii of the Pro-viai ParIi--iimcnt, anid no longer.

. And be it further enaEled by the authority aforeraid, that this A& may beared, amendcd or repealed by any AEt or Aas to be made in this prefent Sel.froai cf the Legiflatue.

C A P. V.

AN ACT to declare the forty Stalls ercEled by order of the Magifirates oftne City of Montreal, on the new M.arket place, to be in lieu of. andconfidered as the Market Houle, with Stalis, intended by an Aa ofthe forty feventh year of -His Majefty's Reign, Chapter feventh; andto put in force the other Provifions of the faid Ad.

(15th May, 809.)
W7~ H ÎR EAS forty commodious and durable Stails for the purpofe of felling1Butcher's Meat have been ereâed n tha new Market Place of-the City ofSontreal, and that there fhli1 remamns fpace for ereting others of fimilar conftru.c

tion,
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*:gers et certains fujeis.e SasMajeßé, qui ayant éjidé en France, vienne .cette rovince ouo rfident;" et qukm: autre A&e été pažé dans la qarante.huiti.eme'Annéeedu.Règnede Sa Majeflé, intitulé, ' Adle-qui continue éncore; dure8 un temsiirit, et amende un Aae ia/é dans la quaran2t troiJième Année du RndeSa Majefßé,. int.ulé, " Aéle qui;établit dés "Réglrie concernant les Etrangers
et certains, Sujes di.Sa. Maj e/lé, .qui, ayant éfidé' J ,Feànce, viefnnnt dans cette. Province .ou -ré/ident," lefqiels dits AE1es. n'aurontde durée que jufqà a finde la préfente Seffion du Parlement Provincial; Et vu qu'il 'eff expédient et né-ceffaire.que les dits .ALes frient encore continués :. Qu'il. lait donc flatué par la tresexcellente Maeflé d.ù lRoi, par et de l'a"Vis et. confenteinent du Conieil Légiflatif etde l'Affemblée de la Province du Bas' Canada, connfituéS et affemblés en vertu et fousI'autorité d'un AEte paffé dans le.Pa'rlement de la Grande Bretagne, ihtitulé, "Aae.q i rappelle certaines parties d'un Aée pa flé. dans~la quatorzième année- u.règned: Sa Majeflé, intitulé, " Acte ui pourvoilplus effcac-ment pour le Gouvernementd? la JProvince de; Québec dans. l'Am Septenrionale et

amplemenr pour ie.Go-.veérnen r d la dire Province ?Et il e ourpar épftruemnt. e: l dit . par. lé 'pré fent.l lbtué-par la même autorité,- que. le ..dit Aae, intitulé, Ae ûi étaeliti es r'
g em ens.concernant les .Et rangers et certains jujets de Sa Majrefé, qui, ayant re/ dé coen France, :viennent dans cette Province, ouy ré/ident," et aufi ledit A à e, intit Go.
Acte qui continue encore, pour un tems limité, et ame'nq.e un Acte pýfé dans laqua. e'
rante-troe/ième Année du Règne de Sa Majefié, inmitu lé, Act ui b eRèglemens concernantles Etrangerset certainsujes de Sa Maje i, a r.SJidé en France, .tiennent dans 'cete Provincee" u es u anre

et chofes contenues dans les dits ..ALes o rsid' etueroit ud'êtr -erfor matè resmier jour de Janvier mi] huit cent aix, et delà uu:à la in de la Seflonpas o : p l afu longtehs n. alors6prochaine du Parlement Provincial, et pasu
Il. Et qu'il foit. de lus'f tué par l'autorité fusdite, que cet Aae ou ra ê

altéré, aendé ou rappellé par tout aute'Ac'eou Aaes ui seron paf d représente feffion4 -e la Légiflature, 
. . - C

C A P. V.
ACTE qui déclare que les quarante Etaux qu'ont fait ériger les Magis.trats de la Cité de Montréal Tur la nouvelle Place 'de varché, gisnt e

doivent être confidérés être la :Halle que permettoit d'y conifruirel'AEte 'de la quarante-fptière Année du Règne de Sa Majeé Ch
pitre feptième, et qui met en force .les. autres. Provifions de cet Ade

à5me Ma 1809
U. que quarante Eaux commodes et folides ont été érigés fu laveau Marché en- la Cité de Montréal, pour y ndre des vides dé nu

chers, qu'il refte encore de la place pour 'n érigar d'autres de mnm e construaion-
c .

tinuatan Am.

!à la"
1am bcap..e la 48Cpç eu.

.Cap.o a.ý

Aae pourra
aitiré &C.

ile- pri.
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tion and which Stalls will anfwer the purpore intenthd by an paífed in the

forty feventh year of His M efty's Reig, rhi ntrer r oventh ingituld a o tE

A&~ ~ -7Go~"o buildi-ng a new Market Hîoufr in ilie Cify 0f tlnrt2 fo rnongatf the"

ca 7,Go% 1 ifrbìd5g&|ttefm and to authorife the -bor-

8 Stalls on the old Market Place, and regulatiog thefamean terefor fe Your

S rowing a certainfum of money for thofe purpofes." May ic therefore Kpin' o YEU

Majefty,,t}lat it rnay be enaaEed, ,ai"d be it enated by the Kings Moft Excellenlt

Majely by and wth the advice and confent of the Legiflative Council and A(fm-

bly of the ProVince df. LoWer Canv-ia, conftitued and affembled by virtue of, and

under the authoritY of anLAe paied in ché Parliament of Great Britain, indtuled,

seAn At to repeal certaIn parts of an Aat pafed in the fourteenth year of His

4 AMatjeoly's Reigal uled , An &ifor making more effeaual provifion for t/t

c Governmeign n , Of Qiebec; in North America," and to nake furthet

. o Governent of the Parid Province ;" And it is hereby enaaed by

cap. 48 Gepeaed. ih proviion fo othe Gover that frorn and after the paffing of this Aéà, the AEt pa«ed

in the orty oighth year of hs Ma eftys Reign, intituled, An AE to authorife the

& Magißlrates of the City oj Montreal to ercE forty temporary Stails in th new Mar

The Stails ereaea cc ket Place, an .d to borrow a certazifuem of Money for that Purpofe,"t fhali be and is

h« h e p l e and t heor ow a ce Sta ls e a ed on the faid new M arket Place, for

outen WMtk hereby repealed; and the fortyStlseesealknsoBucr'mawihfh

et Place, to be the purpofe of felling and expo(ing to fàle ai k Onds of ButchCS meat, with uchi

confidered as ýhe. other Stails of fimuilar. conflruflion, as by authority of the Magifirates of the Oit>y

end l the ohe Mtrals ma reEed oni the faid new Market Place, Ihail be taken and con*

uGeo, 11 capa 7à iidered as the New Maket H iufe, with Stalls, intended by the aforelaid A& of

the forty fventh year of His Majety's Reign, Chapter Seventh; ad that hence

forth, ail the proifions therio, hail be in forge and carried into effe& according

fy, except in fo inch as trea ,s to the fellmng of. the Btcher's Stails on the Oat

Naxket Place, ohich fhall be et o by Pub ic Auaion or by private Contra at

fae lae and in lamne manner as the Stails tf the New Market lace and be fub-

jeat in a dl things Co the faine pruvii.ons of the Law.
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et que cs Etaux répondront ntentionde èrAit de la quarante f gptième

annéc du Règne dé Sa 'Majeflé, Chàapitre eptième, intitulé, Ae pour rie A

4 une ouve le Halle de marché dans la Cité dg Montréal, et pour enlever Partie des r

s Etaux dans l'ancien Marché, et.fa re des reglements à cet égard, et po r autorfer

t l'emplunt d'une certaine fomme d'argent pour. ces objets." Qà'il plaifedolic à Votr

Majeflé qu'il puiffe être ftatué, et qu'il ioit fiatué pair la très excellente Mbajeft

du Roi, par et.de l'avis et confentement du Confeil Légiflatif et de l'Aftrblée

de la Province du Bas Canada, conftitués et afferublês en vertu de et fous l'autorité.

d'un Aae palé dans le Parlement de la Grande Bietagne, intitulé," Aûe qui rap'pelie

certaines parties d'un AEe' paffé dans la quatorzieme Année du Régne de Sa Ma-

jefté,intit.u1é,"$AEret &i pourvoit plus 'effcacement pour le Gouvernement de la Province

" de Québec dans 'Amérique -Spt entrionale ;" Et qui pourvoit plus amplement pour

le Gouvernement de la dite Province." Et il eft fatué et ordonné par l'auto-

rit f dIte, que depuis et.aptès la paffation de. cet A&e, l'Aae paffé dans la qua-

rantéehuiti qu'e Andee du Rgne de Sa.Majefé, intitulé, M A.e pour atorifer les

"Ma i rats de la Cité de Montréal à ériger quarante Etaux temporaires fur la

g nouv lplace de Marcé, et à emprunter une certaine fomme d'Argent a cet efe,"

foit et efi par le préfeut abrogé, et les quarante Etaux érigés fur la dite nouvelle

Place de Marché pour y vendre et expofer en vente toutes espèces de viandes de

Boucheries, et tels autres Etaux de même conftruaion que pouriont y faire con£-

truire les Magiftrats de la dite Cité, feront pris et confidérés comme la Halle fur la

dite notgvelle Place de Marché tel que défié et entendu par l'Aae de la quarante-

fep.otêe Année du Règne de Sa Majefté, Chapitre Septième, et toutes provitions

qui y font exp imés auront leur efFct en conMéquence, excepté néanmoins pour ce

qui a rapport à la vente des Eàux de l'ancien Marché qui, à 'avenirferont vendus par

encan public ou vente privée dans le tns e.t de la touanière qu'il mt pourvu pour

les Etaux fur la nouvelle place, et feront fujets en toutes chofes aux mêmes provi-

fions qu'établit la Loi.
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Le Etaux Érigés
fur la nouvelle
place de Marché
par les Magiftrats,
feront 'confidrés
comme la.Halle
de Marché qu'a-
voit deireint d'y.
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